
 
 

 
 16. FESTIVAL MEDA NOVI SAD 2010 

 
 

 Kao i svih ovih prošlih, petnaest godina, u kontinuitetu, Društvo pčelara ,,Jovan Živanović'' i Grad Novi 
Sad nastavljaju tradiciju održavanja manifestacije Festivala meda Novi Sad. Na već svima poznatoj 
lokaciji u Zmaj Jovinoj ulici, od 17. do 19. septembra (trećeg vikenda meseca septembra), održan je 16. 
Festival meda Novi Sad 2010. 
 

       
 

 
 U ,,najslađoj'' ulici smestilo se 89 izlagača, pčelara i proizvođača opreme sa širokim spektrom proizvoda 
iz skoro svih krajeva Srbije i izlagačem iz Trebinja (Rep. Srpska). Mališani iz predškolskih ustanova, 
prvi su svojim prisustvom ulepšali Festival. Svoje likovne radove poklonili su izlagačima za šta su bili 
adekvatno nagrađeni. 
 

    
 



 

Čin zvaničnog početka Festivala počeo je u 11 sati. Ispred domaćina Festivala meda, 
predsednik Društva pčelara ,,Jovan Živanović'', Đorđe Sovilj, pozdravio je sve prisutne i 
zahvalio se Gradskim upravama, turističkoj organizaciji Grada Novog Sada, gradonačelniku 
Igoru Pavličiću i predsedniku Skupštine Grada Novog Sada Aleksandaru Jovanoviću. 

    
 

Zamenica predsednika Skupštine Grada, Marija Vrebalov, zahvalila se u njihovo ime i istakla da 
je ova izuzetno značajna i korisna manifestacija, stekla veliki ugled i popularnost zahvaljujući 
njenim organizatorima koji i na ovaj način nastoje, da kroz kontakte, uživo, uspešno promovišu 
pčelinje proizvode koji su nažalost još uvek nedovoljno primenjni u redovnoj ishrani i lečenju 
zdravstvenih tegoba, ali pre svega i kao preventivna sredstva. Iz godine u godinu, postoji sve više 
interesovanja za pčelinje proizvode, ja vam se zahvaljujem na tom nastojanju i želim da ovaj 
Festival traje i da izgleda ovako primamljivo. Proglašavam 16. Festival meda OTVORENIM !  

Nakon pozdrava, nastavilo se osvećivanjem manifestacije od strane sveštenika SPC, kojima se 
priključio i naš prijatelj, protojerej i pčelar Miloš Antonić iz Koceljeve  

Uz pratnju članova Izvršnog Odbora i predsednika D.P. ,,Jovan Živanović'', gospođa Marija 
Vrebalov je obišla štandove i upoznala se sa pčelinjim proizvodima. 
 

    
 

Svečanost je nastavljena u Gradskoj kući, kulturno umetničkim programom društva ,,Šajkaš'' iz 
Šajkaša.  

Đorđe Sovilj se tom prilikom zahvalio, gradskim čelnicima, upravi za životnu sredinu, privredu, 
turističkoj organizaciji Grada Novog Sada i Pokrajinskom fondu za razvoj poljoprivrede na 
ukazanoj pomoći, gostoprimstvu i pažnji. 
 



    
 

Zamenik predsednika SPOS-a, Miroslav Vasilijević je dodelio zahvalnice Jožefu Sabou direktoru 
Pokrajinskog fonda za razvoj poljoprivrede i Tiboru Latou - ,,Klub menekena Novog Sada'', koji 
već godinama pomaže D.P. ,,Jovan Živanović'' u organizaciji i vođenju programa i protokola 
Festivala meda Novi Sad.  

,,Medene darove'' primile su ustanove: SOS Dečje selo – Sremska Kamenica, PU ,, Radosno 
detinjstvo'' Novi Sad, Dom za decu i omladinu ometenu u razvoju, Veternik, Dečja bolnica Novi 
Sad, i ŠOSO ,,Milan Petrović'' Novi Sad.  

Zahvalnice D.P. ,,Jovan Živanović'' Novi Sad primili su članovi Gradskog Veća i uprava za 
životnu sredinu, privredu i turističke organizacije: Mr Marko Narandžić, Aleksandra Jovanović-
Galović, Ćiraković Dragana, Jokanović Svetlana, i Suzana Mitrović. A za pomoć oko potreba 
Festivala, Ivan Jurik.  

    
 

Festival meda u Novom Sadu karakterističan je i po tome što se svake godine dodeljuje priznanje 
,,Kraljica meda''. Ove godine tu titulu ponela je Nataša Radić iz Novog Sada, čija se porodica bavi 
pčelarstvom od 1985. godine. Pčelare sa devedeset košnica, a sedište pčelarske farme je u 
Šimanovcima. Nataša je pozdravila sve prisutne, zahvalila se Društvu na tituli i istakla, da joj 
priznanje dolazi u pravom trenutku, jer pokušavaju da med plasiraju na jedan drugačiji način, kao 
sirovinu za proizvod koji je već poznat kao ,,Natašin Medenjak''.  

 

 

 

 

 

 



  

 

 Festival meda u Novom Sadu karakterističan je i po tome što 
se svake godine dodeljuje priznanje ,,Kraljica meda''. Ove 
godine tu titulu ponela je Nataša Radić iz Novog Sada, čija se 
porodica bavi pčelarstvom od 1985. godine. Pčelare sa 
devedeset košnica, a sedište pčelarske farme je u 
Šimanovcima. Nataša je pozdravila sve prisutne, zahvalila se 
Društvu na tituli i istakla, da joj priznanje dolazi u pravom 
trenutku, jer pokušavaju da med plasiraju na jedan drugačiji 
način, kao sirovinu za proizvod koji je već poznat kao 
,,Natašin Medenjak''.  

    
Manifestacije je nastavljena, u (najslađoj ulici) Zmaj Jovinoj. Na bini su se smenjivali mališani, 
grupe i razni mladi izvođači ,,Kluba manekena Novog sada'' pod sigurnim vođstvom Tibora 
Latoa. 

  

 

 Ovaj 16. Festival, ostaće zapamćen po promociji monografije 
našeg Društva, na koju se čekalo preko 20 godina. 17. 
septembra, prvog dana Festivala u 19 h. u čitaonici Gradske 
biblioteke u ulici Dunavskoj br.1, održano je svečano 
predstavljanje monografije Društva pčelara ,,Jovan Živanović'' 
Novi Sad, kojoj su prisustvovali: autorka, Zorica Korica – 
Aćimović, prof. Dr Božo Milošević, doc. Dr Srđan Šljukić, 
direktor Gradske biblioteke Dragan Kojić, predsednik Društva 
pčelara ,,Jovan Živanović'' Novi Sad Đorđe Sovilj, Žarko 
Živanović (praunuk prof. Jovana Živanovića), članovi Društva 
i gosti. Svi prisutni su se složili da je knjiga izuzetno kvalitetno 
urađena, da obuhvata široko područje i vodi čitaoce kroz 
vreme i istoriju, ne samo Društva pčelara ,,Jovan Živanović'' 
već i razvoja pčelarstva u Vojvodini i Srbiji. Zaključak je - nije 
bilo lako, ali isplatilo se...  

 



    
 

 

Mlade šahiste Novosadskog šah kluba, nije 
omelo loše vreme da pod nastrešnicom palate 
Tanurdžić, u samom centru grada, odigraju 
slatku alternativnu simultanku po novim 
pravilima po kojim su pioni zamenjeni, malim 
pakovanjima meda.  

 

      
Nešto kasnije u istom prostoru održana je i tribina SPOS-a. Pozvani su predstavnici svih 
pčelarskih društava u Vojvodini. Ovog puta, poseta je bila za nijansu bolja. Svetli primer dali su 
članovi pčelarskog društva iz Apatina, koji su stigli u zavidnom broju.  

Prisutnima su se obratili predsednik Društva pčelara ,,Jovan Živanović'' Novi Sad, Đorđe Sovilj i 
predsednik SPOS-a, dr med. Rodoljub Živadinović. Razgovaralo se o položaju Srbije na svetskom 
tržištu meda o Srbiji kao domaćinu Apimondije 2017. godine, tegli SPOS-a, koja će biti 
prepoznatljiva, plasiranju meda, tržištu pčelara sa manjim brojem košnica, registraciji pčelarskih 
vozila, plasmanu meda u zemljama okruženja i šire, taksama za pašu, obeležavanju košnica ... 



    
I ove godine komisija za izbor najuređenijih štandova nije imala lak zadatak. Član organizaciong 
odbora Đorđe Mrkić proglasio je pobedike i uručio im medalje: Zlatna – Balitn Janoš, Mužlja 
(Zrenjanin) Srebrna – Nebojša Milenković, Višnjica (Beograd) Bronzana – Jovanović Dobrivoje, 
Ćirakovac (Požarevac) 

     
Neumorni Tibor Lato, nastavio je sa iznenađenjima iz svoje ,,razigrane radionice''. 

    

  

 

 I šta reći za kraj..... Nek je medno ! Pozdrav svima i vidimo se 
sledeće godine na istom mestu i u isto vreme.  
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